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Projektový den 

V pondělí 3. března 2025 přišli žáci 3. B ve sportovním a bez školních aktovek. Čekal je pro-

jektový den na horolezecké stěně v Sobotce. 

   

Hned po příchodu do budovy pod Humprechtem se žáci rozdělili do 2 skupin a čekalo je lezení 

na stěně a rukodělná tvůrčí dílna. Letos byla dílna zaměřena opět na práci se dřevem, vý-

sledným výrobkem byla dřevěná podložka. V dílně panoval čilý pracovní ruch. Pečlivě se mě-

řilo, řezalo, brousilo i přitloukalo. Děti si navzájem radily, pomáhaly, práce se jim dařila 

a  měly z ní neskrývanou radost. Všem se výrobky povedly. 

Na stěně si každý opět vyzkoušel svoje síly, vytrvalost i odvahu. Všichni lezli s velikým úsilím, 

snažili se neustále zlepšovat své výkony. Každý si zde opravdu dokonale protáhl celé tělo. 

Velká část dětí již letos dosáhla vrcholu stěny, na což byl každý patřičně hrdý. 

 

Toto bezva dopoledne velmi rychle uteklo a dětem se ani nechtělo zpět do školy. Určitě se 

řada z nich na stěnu brzy vrátí s rodiči a kamarády. Naše velké poděkování patří všem in-

struktorům, kteří se nám během projektového dne maximálně věnovali.  

Mgr. Alena Slavíková 
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Reportáž z preventivních programů společnosti Maják 

V průběhu prvního březnového týdne proběhl na naší 

škole rozsáhlý preventivní program organizovaný 

společností Maják o. p. s., který byl zaměřen na klí-

čová rizika dospívajících dětí a mládeže. Program se 

uskutečnil ve dnech 4. až 6. března 2025 a byl určen 

pro žáky 4. až 9. ročníků. Celkem proběhlo 11 inter-

aktivních programů, jejichž hlavní cílem bylo zvyšo-

vání povědomí o škodlivosti návykových látek, bez-

pečnosti na internetu a budování zdravých vztahů. 

Průběh programů: 

4. března se program zaměřil na témata jako "Alkohol a kouření" pro 4. ročníky, "Bezpečně 

online" pro 5. ročníky, "Závislosti" pro žáky 6. tříd, "Na netu" pro 8. ročník a "Rizikové se-

xuální chování" pro nejstarší žáky 9. ročníku. 

 

5. března proběhl program "Jsme parta" pro 4. roč-

níky, který se soustředil na prevenci šikany a podporu 

kamarádských vztahů. Pro 6. ročníky byl připraven pro-

gram "Čas změny", který se zabýval obdobím puberty 

a  jeho dopady. 

 

6. března pokračovaly workshopy "Bezpečně online" 

pro 5. ročníky, "Návykové látky" pro 7. ročníky, "Na netu" pro 8. ročníky a "Rizikové sexu-

ální chování" pro 9. ročníky. 

 

Reakce žáků a pedagogů:  

Programy byly vedeny zkušenými lektory, kteří po-

mocí interaktivních metod vtáhli žáky do diskuse 

a  praktických ukázek. Žáci ocenili především otevře-

nost mladých lektorů a možnost diskutovat o reál-

ných životních situacích. Pedagogové si pochvalovali 

schopnost lektorů citlivě přistupovat k jednotlivým 

tématům. 

Shrnutí: Preventivní programy Maják o. p. s. byly pří-

nosné a věříme, že pomohly žákům lépe se orientovat 

v problematice návykových látek, online bezpečnosti i v mezilidských vztazích.  Děkujeme 

lektorům Maják o. p. s. za jejich odborný a vstřícný přístup. 

     Mgr. Daniel Krejčík, metodik prevence, výchovný poradce pro 1. stupeň 
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Opera Brundibár 

V letošním roce si připomínáme 80 let od osvobození Protekto-

rátu Čechy a Morava. Jak všichni víme, velmi smutnou součástí 

toho období je holocaust.  Většina z nás si při vyslovení tohoto 

pojmu vybaví koncentrační tábory, pruhované vězeňské mundúry, 

možná spalovací pece nebo ostnatý drát. Je pro nás nepochopi-

telné, že si vězni dokázali ve své situaci najít i kapičku něčeho 

pozitivního, kousek naděje. „Brundibár poražen, už jsme ho do-

stali!“ Těmito slovy končí opera Brundibár, která v roce 1943 po-

prvé zazněla v terezínském ghettu. Příběh o tom, jak děti pora-

zily zlého flašinetáře, dodal naději všem židovským vězňům. Stal se symbolem toho, že dobro 

může zvítězit nad zlem. Jako připomínku dětských obětí holocaustu uvádějí každoročně tuto 

operu různá divadla, letos na jaře ji na svůj repertoár již poněkolikáté přidalo i liberecké 

Divadlo F. X. Šaldy ve spolupráci s Dětským operním studiem a s dětským pěveckým sborem 

Severáček v Liberci.   

 

Právě na toto představení jsme se v březnu vydali se žáky 9. ročníku. Kromě opery samotné 

nás lákala beseda s historičkou Kateřinou Portmann. Pořádala ji organizace Paměť národa, 

což je jedna z nejrozsáhlejších sbírek vzpomínek pamětníků, kteří byli přímými svědky udá-

lostí 20. století. Bylo pro nás velmi zajímavé spojit hudební zážitek s bezprostředním zasa-

zením do dobových událostí s přesahem do naší doby.  
   

Dětskou operu Brundibár složil hudební skla-

datel Hans Krása a text opery napsal spisova-

tel Adolf Hoffmeister v roce 1938. V Praze 

se představení hrálo pouze dvakrát a navíc 

tajně, protože kulturní činnost byla už v té 

době Židům zakázaná. V srpnu 1942 Hans 

Krása odjel s transportem do Terezína, mnozí 

jeho spolupracovníci a děti ho brzy následo-

vali. Celkem měla opera v Terezíně 55 repríz. 

Na jaře 1944 ji nacisté propagandisticky zneužili pro chystanou návštěvu delegace Meziná-

rodního výboru Červeného kříže. Představení se tak stalo součástí precizně zinscenované lži. 

Němci se snažili přesvědčit svět o tom, že zprávy o vraždění Židů nejsou pravdivé. Naděje 

na vítězství nad zlem u většiny dětí, které v Brundibárovi zpívaly, skončily jejich deportací 

do  Osvětimi na podzim 1944. Tam nacisté zavraždili i autora skladby Hanse Krásu.  

Násilí páchané na dětech ve světě bohužel dosud existuje, stále si hrají děti na ruinách, 

které pro ně egoisticky a nezodpovědně vytvořil svět dospělých. 
 

Mgr. Pavla Kozáková 
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Důležité prvky v organismu 

V tomto školním roce se uskutečnil již 61. ročník chemické 

olympiády a na naší škole se opět přihlásili dva odvážní chemici 

ze třídy 9. B – Lucie Jechurová a Šimon Mácha.  

Letošním tématem byly nekovy, hlavně prvky obsažené v orga-

nismu, tzv. biogenní. Úlohy byly zaměřené na vlastnosti a che-

mické reakce uhlíku, síry, dusíku a fosforu. 

Chemická olympiáda se vždy 

skládá z teoretické a prak-

tické části. Teorii musí 

účastníci soutěže zpracovat 

doma. Praktická část před-

stavuje laboratorní práci, bě-

hem které chemici otestují 

své praktické dovednosti. Na závěr školního kola čeká na 

všechny test a ten prověří, jak soutěžící zvládli domácí 

část. Lucka i Šimon velmi zodpovědně splnili všechny tři 

části školního kola a postoupili do okresního, které se ko-

nalo 28. 2. 2025 na Gymnáziu a SOŠPg v Nové Pace. Také 

zde absolvovali teoretické a praktické úlohy. Každý chemik 

si přeje zkoumat v „pravé“ laboratoři a teď se to splnilo 

i  našim reprezentantům. Poprvé zde pracovali s laborator-

ním plynovým kahanem, protože museli určovat prvky obsažené ve vzorcích pomocí plamenové 

zkoušky.  

 

Další premiérou pro ně byla kalibrace 

hustoměru a poté určení hustoty ne-

známého vzorku. Laboratoř opouštěli 

s novými zážitky a úsměvem na tváři. 

Radost nám přineslo i vyhlášení vý-

sledků, protože naši chemici získali 

zlatou a bronzovou medaili. Šimon se 

stal úspěšným řešitelem a obsadil 3. 

místo. Lucka z 1. místa postupuje do 

krajského kola, které se bude konat 

27. 3. 2025 na Přírodovědecké fa-

kultě UHK.   

Naše žáky musím moc pochválit, pro-

tože na zvládnutí náročných úkolů museli vynaložit mnoho času. Některé úlohy byly nad rámec 

základního učiva. Zvláště chemické výpočty byly velkým oříškem. Děkuji jim za vytrvalost a 

přeji oběma mnoho dalších studijních úspěchů. 

Ing. Marcela Pipková 
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Krajské kolo chemické olympiády 

Po čtyřech letech měla naše škola opět za-

stoupení v krajském kole chemické olympiády, 

do kterého postoupila Lucie Jechurová (třída 

IX. B) z 1. místa okresního kola, jež proběhlo 

v Nové Pace. 

Dne 27. března 2025 se dvacet nejlepších mla-

dých chemiků Královehradeckého kraje se-

tkalo v posluchárně Přírodovědecké fakulty 

UHK. Zde si účastníci vylosovali své šťastné 

soutěžní číslo. Poté byli rozděleni na dvě sku-

piny. Lucce los přiřadil skupinu, která začínala 

teoretickou částí (přesně tak, jak si to přála). 

Potom následovala přestávka na občerstvení 

a  zároveň povzbuzení do další etapy. Nakonec 

– hurá za vědou do moderní laboratoře!  

 

Po celou soutěž si Lucka vedla 

skvěle a s úsměvem na tváři pře-

konávala jeden úkol za druhým. 

V krajském kole svými výbornými 

znalostmi a dovednostmi obsadila 

4. místo, což je nejlepší dosažené 

umístění na naší škole, a to za po-

sledních 23 let. Lucce k vynikají-

címu výsledku gratuluji a zároveň 

jí přeji, ať nikdy neztrácí optimis-

mus a radost z toho, že objevuje 

stále něco nového. 

Ing. Marcela Pipková 
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Knihobranní 2025 

Rok se s rokem sešel a po sedmé jsme již mohli u nás ve škole uspořádat již tradiční „Kni-

hobranní“, akci, která připomíná měsíc knížek a přispívá k podpoře čtenářské gramotnosti. 

 

Měli jsme radost, že se do letošního ročníku zapojilo 49 dětí z 12 tříd, většinou 1. stupně, 

které k výměně donesly 72 knížek. Tento počet jsme rozšířili knížkami darovanými pedago-

gickými pracovníky i tituly zachráněnými ze sběru papíru, a tak výměna proběhla velkolepě, 

výběr byl velmi bohatý a chvílemi i rušný. 

Po úvodním povídání o knížkách následovalo předčítání pohádky Jak stařeček měnil až vyměnil 

z knížky Jiřího Žáčka Pohádkový tobogán a ve spolupráci se všemi dětmi jsme strávili pří-

jemnou čtenářskou chvilku. 

A poté se již děti „vrhly“ na vystavené knížky, prohlížely si je, diskutovaly o nich a po zapsání 

si je odnášely do své knihovničky. 

Snad je potěší a přinesou jim zábavu i poučení! 

Velké poděkování za pomoc při realizaci dnešního čtenářského dopoledne patří paní učitelce 

Daně Rolfové a dvěma žákyním 8. ročníku – Karolíně Rabové a Aničce Obšašnikové. Fotodo-

kumentaci spolehlivě zajistil hospodář školy Radek Štaff. 

Byla bych velmi ráda, pokud si alespoň část dětí najde svou cestu ke čtenářství a ke knížkám. 

Stejně jako například izraelský spisovatel Amos Oz, který v románu Příběh o lásce a tmě 

vzpomíná: 
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„Když mi bylo sedm nebo osm, řekla mi jednou, zatímco jsme seděli na předposledním sedadle 

autobusu cestou k lékaři nebo do obuvnictví, že i když je pravda, že se knížky časem mění 

stejně jako lidé, rozdíl je v tom, že zatímco lidé nechají člověka na holičkách, když už jim 

neskýtá žádnou výhodu, potěšení, prospěch nebo alespoň dobrý pocit, knížka jej nikdy neo-

pustí. Pochopitelně někdy opustíš ty ji, třeba na několik let nebo dokonce navždycky. Ale 

knihy se k tobě nikdy neobrátí zády, i když je zradíš: dál na tebe budou tiše a pokorně čekat 

na poličce.  Třeba i deset let. Nebudou si stěžovat. Až budeš jednou ve tři hodiny ráno 

potřebovat nějakou knihu, nezklame tě, i když jsi ji předtím opustil a na celá léta vymazal 

z paměti; sestoupí z poličky a bude ti dělat společnost, když to budeš nejvíc potřebovat. 

Nebude se ti snažit oplácet nebo se vymlouvat, ani se nebude ptát, jestli jí to stojí za to, 

jestli si to zasloužíš a zda se k sobě pořád ještě hodíte; přispěchá, jakmile ji o to požádáš. 

Kniha tě nikdy nezklame.“ 

Mgr. Jana Knapová 

 

Sobotecký Slavíček 2025 

V úterý 8. dubna 2025 se v gymnastickém sále naší školy uskutečnil další ročník pěvecké 

soutěže Sobotecký slavíček. I v letošním roce byla konkurence opravdu veliká. Odborná po-

rota složená z učitelů 1. stupně spolu se speciálním hostem Radkem Štaffem měla plné ruce 

práce. Všem umístěným gratulujeme k postupu a přejeme hodně úspěchů na pěvecké soutěži 

v Turnově 15. května 2025 (Turnovský kos). 

 

II. kategorie 

1. místo Barbora Ceeová           2. B 

1. místo Vít Vidlář                 1. A 

2. místo Monika Špiglová           1. B 

3. místo Anna Erbesová            2. B 

3. místo Anežka Vlčková           1. B 

 

Cena diváků: Barbora Ceeová      2. B 
 

III. kategorie 

 

1. místo Sofie Kynčlová            3. B 

2. místo Veronika Hybnerová       3. B 

2. místo Elen Kliková               3. B 

3. místo Emilie Tulsí Sedmidubská  4. B 

3. místo Eliška Žochová            4. B 

 

Cena diváků: Sofie Kynčlová       3. B 
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IV. kategorie 

 

1. místo nebylo uděleno 

2. místo Jiří Metelka             5. B 

2. místo Alžběta Macounová      5. B 

3. místo Silvie Karbanová         5. B 

3. místo Denis Šulc               4. B 

 

Cena diváků: Silvie Karbanová     5. B 

 

Mgr. Jindřich Bada 

 

 

Exkurze šesťáků do Hvězdárny Jičín 

Ve čtvrtek 10. dubna se uskutečnila země-

pisná exkurze 6. ročníků do Hvězdárny Jičín. 

Za pomoci třídních učitelů a paní asistentek 

si 6. A a B vyzkoušely venkovní hru na Matěj-

kově cvičišti zaměřenou na astronomii a kos-

monautiku. Ve dvojicích nebo v  menších sku-

pinkách žáci pomocí různých nápověd odpoví-

dali na otázky v sešitě. Aby nápovědu získali, 

museli doplnit sudoku či oběhnout hřiště, což 

při chladnějším počasí nebylo od věci. Cílem hry bylo vyluštit kód, k němuž šesťáci museli 

dojít pomocí vytištěné mapy, pohybovali se v okolí cvičiště. Pokud se jim podařilo správně 

odpovědět na otázky, zjistili, že nejvyšší sopka Sluneční soustavy má 27 km nebo že na nej-

chladnějším místě Mléčné dráhy bylo naměřeno -272 °C. 

 

Druhý program s názvem „3-2–1 START!“ se odehrával již uvnitř hvězdárny a začínal zhléd-

nutím animované pohádky o krtečkovi Elonovi. Objasňoval, co je potřeba ke startu rakety. Za 

použití Newtonova kyvadla (houpačky) pan lektor názorně demonstroval zákony zachování 

energie a hybnosti. Program měl přesah do fyziky nejen v případě zákonu akce a reakce, ale 

také při vysvětlování stavu beztíže. Dobrovolníci si mohli vyzkoušet skafandr, který naštěstí 

nevážil 145 kg, jako váží běžný oděv astronauta.  
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Přestože vyplňování sešitu nebylo jednoduché, šesťáci si se složitějšími úkoly poradili se ctí 

a během pokusu, kdy měli vypustit vlastní raketku do vesmíru, všichni ukázkově spolupraco-

vali.  

 

              Mgr. Iva Svobodová 

 

Cestování s orchestrem 

„Humorným způsobem se dětem snažíme ukázat to vše, na co se mohou v klasické hudbě 

zaměřit a co si z toho mohou odnést.“  
Michaela Rózsa Růžičková, dirigentka a sopranistka 

 

 

Filharmonie Hradec Králové pořádala v tomto školním roce ve spolupráci s Klicperovým diva-

dlem další cyklus koncertů pro děti. Jejich cílem je nabídnout dětem možnost proniknout do 

tajů klasické hudby, seznámit se s novými nástroji, na vlastní uši zakusit zvuk symfonického 

orchestru a zažít atmosféru velkého koncertního sálu. První koncert „Co Čech, to muzikant“ 

se konal v říjnu, na něj v lednu navázal koncert s názvem „Noty nás baví“ a v dubnu cyklus 

uzavřel koncert „Cestujeme s orchestrem“. Na poslední jmenovaný koncert jsme se vydali 

s našimi šesťáky. Ústředními postavami celého cyklu jsou sourozenci Ema a Matěj a jejich 

kamarádka Domča. Spolu s nimi jsme hodinu cestovali prostřednictvím známých melodií po 

celém světě.  Děti totiž mají tetu Míšu, která je dirigentkou ve Filharmonii Hradec Králové. 

Ema, Domča a  Matěj by nejraději vyrazili do světa a cestovali, ale místo toho musí chodit 

do školy. Teta Míša jim ale ukáže, jakou má hudba moc a že díky ní je možné cestovat, i když 

právě nemají prázdniny.  

Koncert se velmi líbil nejen dospělým, ale i dětem. Doufáme, že byl tento hudební zážitek 

s hradeckou filharmonií první z mnoha.   

 

 

Mgr. Pavla Kozáková 
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Zeměpisný pořad Brunej a Malajsie 

Ve čtvrtek 24. dubna si 7. ročník poslechl velmi 

poutavou cestovatelskou přednášku pana Pavla 

Chluma. Žákům pomocí nádherných fotek a videí 

zprostředkoval svoji expedici po 3. největším os-

trově světa, po Borneu. Přes týden strávil v sul-

tanátu Brunej a zbytek dobrodružství prožil v Ma-

lajsii. Sedmákům představil bohatou faunu a flóru 

tohoto tropického ostrova. Za zmínku stojí rostlina 

s největším a nejtěžším květem v rostlinné říši – 

Raflézie Arnoldova. Sedmáci se ukázali jako znalci tropického ovoce, když podle obrázku 

poznali dračí ovoce (pitayu) či mango. Z živočišné říše je značně zaujala opice nosatá (kahau 

nosatý) nebo roztomilí, menší primáti - nártouni. Nejnebezpečnější zvířata tohoto ostrova 

jsou podle pana cestovatele psi, jelikož jsou často nakaženi smrtelně nebezpečnou vztekli-

nou. Pan Chlum se dotknul také enviromentální problematiky. Upozornil na vypalování původ-

ních deštných lesů a  vysazování monokultury palmy olejné. Na zmenšování tropických lesů 

doplácejí nejtěžší primáti, kteří se pohybují v korunách stromů – orangutani.  Na Zemi se 

vyskytují pouze tři jeho druhy a všechny žijí v oblasti souostroví Indonésie – orangutan su-

materský, tapanulijský a bornejský. Pan Chlum a jeho dva spolucestovatelé navštívili rehabi-

litační centrum pro orangutany v Sepiloku, jež se nachází blízko města Sandakan. Toto město 

patří díky těžbě vzácných dřev k místům s největším podílem milionářů na světě. Díky vel-

kému počtu Číňanů si město vysloužilo přezdívku „Malý Hongkong.“ Ve svém vyprávění pan 

Chlum zabrousil i do historie, když se zmínil o místním zajateckém táboru, ve kterém za 

2.  světové války drželi Japonci spojenecké vojáky. Celá přednáška byla velmi pečlivě připra-

vena a ukázala sedmákům tento vzdálený kout světa ve své barevnosti a zároveň v určité 

nekompromisní syrovosti.  

                           Mgr. Iva Svobodová 

 

Krizová intervence ve škole 

Psychické potíže mezi žáky základních 

a  středních škol nejsou dnes bohužel ni-

čím výjimečným. Řada z nich se potýká 

s problémy v osobním či rodinném životě. 

Uplynulé roky v souvislosti s pandemií co-

vid-19 či s válkou na Ukrajině psychické 

pohodě napříč společností také nepřispěly. 

To vše se samozřejmě může projevit i bě-

hem školního vyučování, kde si pedagogové 

musí poradit s různými projevy a dopady 

těchto jevů. Školy se logicky snaží vyhro-

ceným situacím předcházet zajišťováním 
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preventivních pořadů na různá témata. I přes snahu pedagogů může přesto ke krizovým situ-

acím dojít, v tom případě vstupuje do hry tzv. krizová intervence. Je to okamžitá a krátko-

dobá psychologická podpora poskytovaná jednotlivcům, kteří procházejí akutní psychickou 

krizí, či třídnímu kolektivu. Cílem je stabilizování stavu, minimalizace potenciální škody a po-

skytnutí prostoru a podpory k vypořádání se s krizovou situací. Jejím cílem není dlouhodobá 

terapie, ale poskytnutí okamžité pomoci v akutní fázi krize.  

A právě o cílenou nápravu vztahů v 6. A se poslední březnové pondělí snažili členové našeho 

školního poradenského pracoviště – výchovná poradkyně Mgr. Pavla Kozáková a metodik pre-

vence Mgr. Daniel Krejčík s přispěním třídního učitele 6. A, Mgr. Jana Janatky. Nejednalo 

se o přednášku, jak by možná mnozí z Vás čekali. Učitelé a žáci se místo ve třídě setkali 

v prostorách školní knihovny, kde každý žák nejprve vyplnil krizovou kartu. Při tom si každý 

z účastníků připomněl, na koho se v případě potřeby obrátit, jak se správně a v souladu se 

školním řádem zachovat v krizových situacích atd. Pak následoval dotazník na téma šikana, 

který sloužil k objasnění různých forem šikany apod. Na závěr přistál před šesťáky list s ob-

rázky Kdo je kdo ve třídě. Každý žák si měl uvědomit, jak si stojí v třídním kolektivu a jestli 

se nachází v takové pozici, v níž by i do budoucna chtěl zůstat. V další hodině se žáci rozdělili 

na třetiny, každý z učitelů s nimi vyplněné materiály prošel a rozebral. V další části se šes-

ťáci posadili v gymnastickém sále do kruhu a hráli hru Najdi číslo s druhým ve třídě. Měli tak 

zjistit, že i když je k sobě navzájem zdánlivě nic nepoutá, nějaká pojítka se vždy najdou. 

Další skupinovou aktivitu představovala hra Síť přátelství. První z žáků řekl, proč si vybral 

osobu, které klubko hází. Na konci zůstala mezi žáky stojícími v kruhu velká pavoučí síť, 

která jim měla vizuálně ukázat, že i když jsou navenek třeba každý jiný, jsou mezi nimi vazby, 

které si často ani sami neuvědomují. V poslední části tříhodinového bloku si šesťáci při se-

zení v kruhu rozebrali, co se o sobě a své třídě dozvěděli, a pojmenovali nahlas, na čem by 

jako kolektiv měli zapracovat.  

 

 

Mgr. Pavla Kozáková 

 

Josefov 

Když chcete zažít skutečně mimořádnou atmo-

sféru, Josefov a jeho pevnost jsou ideálním cí-

lem. Tamní genius loci okouzluje historiky, tu-

risty i filmaře z celého světa. Víte, které známé 

filmy Jana Hřebejka se zde natáčely? Pokud 

jste viděli „Musíme si pomáhat“ nebo trilogii „Za-

hradnictví“, možná vám bude Josefov povědomý. 

Pokud máte v malíčku zahraniční filmovou pro-

dukci, možná jste josefovské lokace zahlédli ve 

filmu „Hitler – vzestup zla“, v dánském historic-

kém snímku „Tordenskiold“ či v osmidílném vá-

lečném eposu „1864“, který se stal nejdražším seriálovým projektem v historii dánské kine-

matografie. 

https://kladskepomezi.cz/kultura/pevnosti/pevnost-josefov
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Podle názvu pozná každý žáček, že má Josefov jméno po 

císaři Josefovi II. Základní kámen byl položen v roce 

1780, jedná se o unikátní pevnostní město, josefovské 

podzemí je považováno za jeden z nejrozsáhlejších pod-

zemních obranných systémů v Evropě.  

Účelem celé stavby byla ochrana východních Čech před 

vpády pruských vojsk. Josefov plnil především roli skvě-

lého zázemí pro skladování nezbytných zásob pro vojsko. 

Pevnostní město je pozoruhodné svým vnitřním uspořá-

dáním vojenských a civilních budov a jejich jednotným 

vzhledem. Po obvodu vnitřní zástavby je rozmístěno 10 bastionů, 4 půlbastiony, 4 předbasti-

ony, 9 ravelinů a nespočet dalších hradebních prvků. Součástí tohoto složitého systému, je-

hož hlavním úkolem bylo usnadňovat posádce obranu proti nepříteli, jsou zátopové kotliny, 

hradební příkopy nebo původně 45 km dlouhá síť podzemních chodeb. 

My jsme si s osmáky v dubnu prohlédli část Bastionu I, v podzemí jsme prošli z dnes průcho-

zích 35 kilometrů pouhý kilometr. Provedl nás průvodce oblečený v dobové uniformě, dokonce 

nám uděloval pokyny ve své mateřštině, tedy v němčině! ☺  

Druhá část programu závisela spíše na našich kreativ-

ních dovednostech než na vojenské poslušnosti. Přesu-

nuli jsme se do Bastionu IV, kde jsme navštívili mod-

rotiskovou dílnu. Předem jsme dostali za úkol dovézt si 

z domova světlá, nejlépe bílá trička, na která budeme 

tisknout. Asi nejnáročnější bylo vybrat si z obrov-

ského množství forem na modrotisk a za chvíli už jsme 

odnášeli ven na sluníčko své výtvory, aby trochu uschly 

před cestou domů. Kdo byl hotov, mohl si protáhnout 

tělo na nejrůznějších kolech, koloběžkách a strojích, které velmi připomínaly vynálezy z ro-

mánů Julese Vernea.  

Mgr. Pavla Kozáková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



17 

 

Trénujeme na soutěž 

Trénujeme na soutěž v ZAVAZOVÁNÍ TKANIČEK.  "To se mi to ale motá, ty tkaničky jsou 

snad živé žížaly!!!" 

"A kde je to okýnko?" 

Těžko na cvičišti, lehko na bojišti! Soutěžíme v pondělí 3. března 2025.  

Věra Valentová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 

 

Soutěž v zavazování tkaniček 

Je pondělí 3. března 2025 a jsme celí 

nedočkaví. A víte proč? „No, přece, bude ta 

soutěž v zavazování tkaniček!“ 

„Děti, kdo jste ještě trénoval o víkendu ?“ 

A ruce byly nad hlavou! „Tak, to je dobře, 

půjdeme na to?“ A už se děti řadily u dveří 

a vyběhly do atria, kde jsme týden napřed 

už trénovali!  

Postavit se, rozvázat boty a dát je vedle 

sebe. A můžeme začít!!! RAZ! DVA! TŘI! 

A  START!!! 

Byl to fofr!!!  A už stojí PRVNÍ, DRUHÁ, 

TŘETÍ, ČTVRTÁ........... 

V silné konkurenci třeťaček se prosadila i dvě děvčata z první třídy, Terezka Zahrádková 

a  Bertička Dousková. 
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Holky, jste šikulky! 

Měla jsem také dvě asistentky, třeťačky, Nátálku Chytrou a Klárku Plíškovou, které mně 

pomáhaly a kontrolovaly, zda jsou kličky správně uvázané a utažené. Moc jim děkuji za pomoc. 

 

 

Celkové pořadí: 

1. místo    SIMONKA KARBANOVÁ    3. A 

2. místo     TEREZKA ZAHRÁDKOVÁ  1. B 

3. místo     EMA RYCHNOVÁ              3. A 

4. místo     BERTA DOUSKOVÁ           1. B 

    

Vítězky dostaly diplom a krásnou odměnu - Svítící tkaničky. 

Moc všem blahopřejeme !!! 

 

 

Věra Valentová 

Návštěva městské knihovny 

V úterý 4. března 2025 jsme s dětmi navštívili Městskou knihovnu v Sobotce. Povídali jsme 

si o tom, jestli poznáme knihu podle názvu nebo ilustrace. A o tom, jaká knížka může být - 

napínavá, poučná, ilustrovaná, zamilovaná, dobrodružná, veselá, smutná,.... 

V knihovně se nám všem moc líbilo. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Petra Králová 
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Chystáme se na jaro 

Pomaloučku se ve školní družině chystáme přivítat 

jaro. Z různě barevného krepového papíru si děti 

nastříhaly obdélníky a  uprostřed je svázaly 

plyšovými drátky. Krásní barevní motýlci nám zdobí 

nástěnku ve družince. 

 

Petra Králová 

 

 

 

Veselé jarní košíčky 

Přestože už máme jaro, tak počasí s námi nekamarádí. Během deštivého odpoledne jsme si s 

dětmi vyrobili veselé jarní košíčky, které nám zdobí atrium. Práce nám šla pěkně od ruky 

a  dětem se košíčky moc povedly. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sportování v tělocvičně 

Ve čtvrtek 27. března 2025 jsme měli ve ŠD 2 sportování v tělocvičně. Protože je pohyb pro 

děti důležitý, rozhodla jsem se pozvat děti z MŠ Sobotka společně s paními učitelkami k nám 

do školy do tělocvičny.  
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Nejprve jsme se přivítali, proběhli se, protáhli se, potom děti překonávaly opičí dráhu 

a  nakonec jsme si všichni zahráli hry: Na mrazíka a Na myslivce a zajíce.Sportování se všem 

moc líbilo a těšíme se na další sportování. 

Petra Králová 

 

Navštívili jsme knihovnu 

Ve čtvrtek 27. března 2025 jsme se těšili do městské knihovny na paní knihovnici. Co si asi 

pro nás připravila? 

A bylo to úplně něco jiného. Navštívila naši školu a moc se jí líbily jarní květiny v oknech 

našeho atria. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

„Já bych také chtěla mít okna plná kytiček. Vystříháte mi je?“A už jsme stříhali. Při práci 

jsme poslouchali audioknihu Vzpoura strašidel. Moc děkujeme paní knihovnici za pěkné 

setkání. 

Těšíme se na další. 

Věra Valentová 

Beseda s myslivcem 

Dne 18. března 2025 nás ve ŠK 

a ŠD potěšil velmi milou 

návštěvou pan myslivec, 

Ing.  Vladek Macoun. Povídal si 

s dětmi o tom, která zvířátka 

můžeme v našich lesích potkat, 

ale také na co si dát např. 

v  tomto období v lese pozor. 

Celé vyprávění bylo moc 

zajímavé a děti se rády zapojily, když mohly doplnit, co vědí. 
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Měly možnost si prohlédnout a osahat pravou lebku vlka, lišky, jezevce a také zuby z divokého 

prasete.  

Na závěr přivedl svého krásného "čtyřnohého kamaráda", zlatého retrívra jménem Ben. Ten 

byl nadšený z tolika dětí a užíval si s radostí jejich pohlazení. 

 

Bronislava Vodičková, Petra Králová 

Čteme předškoláčkům 

Ve čtvrtek 3. dubna 2025 jsme opět 

navštívili třídu Broučků v MŠ v Sobotce. 

Čekal na nás kamarád kocour Modroočko 

se svým příběhem - Jak se učil zpívat. 

Večer lezl na střechu domu a se 

Zelenoočkou, Zrzundou a dalšími 

kočičími kamarády trénovali kočičí 

zpívání. 

A protože my děti známe písničky 

o  kočičkách, tak jsme si je nejprve 

zazpívaly a pak už jsme četly a  poslouchaly příběh Modroočka. 

Věra Valentová 
 

Školní klub - beseda s chovatelkou koní   

Ve čtvrtek 3. dubna 2025 jsme se školním klubem, za 

doprovodu slunečních paprsků, které nám dnes jaro 

dopřávalo, vyrazili směrem k soboteckému kolbišti. Po 

přivítání se spolu se slečnou Janou Matouškovou, 

chovatelkou koní, jsme společně vyrazili do  její stáje. 

Krásné klisny, Christine a 

Karis, opětovaly naši radost 

a  vypadaly, že jim naše návštěva je příjemná. Pohlazení těšilo jak 

děti, tak je a vůbec se nám od nich nechtělo. Čekali nás ale ještě 

další koníci, kteří se pásli venku. Slečna Jana nám po celou dobu 

vyprávěla vše zajímavé o koních a zároveň odpovídala na naše 

zvídavé dotazy. Moc jí tímto děkujeme za krásně strávený čas. 

 

Bronislava Vodičková 



22 

Jedeme na exkurzi k hasičům 

Je úterý 8. dubna 2025 a autobus nás odvezl do 

Turnova k hasičům Libereckého kraje. Už na nás 

čekali páni hasiči Honza a Lukáš, kteří nás při 

poznávání základny provázeli. To jsme se toho 

dověděli a také viděli!!! 

Tak třeba jsme viděli všechnu techniku - hydr. nůžky, 

pily, hadice, člun na vodu, veliký paddleboard, 

šestikolku a ta velká auta, požární tatry. Na 

venkovním prostranství na nás čekalo úplně nové a moderní auto značky Tatra, které mají 

hasiči pouze týden. Říkají mu miminko. Všechnu techniku jsme si podrobně prohlédli, osahali, 

potěžkali - třeba ty nůžky - váží 18kg, auta jsme prolezli, i na tu šestikolku jsme si mohli 

sednout. 

A zlatý hřeb odpoledne - posezení na střeše Tatry. Chtělo to trochu odvahy, ale všichni jsme 

to dali!!! Dívali jsme se na paní vychovatelku z výšky.  Komu se to poštěstí.  

To bylo odpoledne!!! Ale čas tak rychle běžel a museli jsme se vracet do Sobotky. 

Moc děkujeme pánům HASIČUM za trpělivost a za krásné chvíle strávené u nich. Byl to 

zážitek! 

Věra Valentová 

Roztančená tělocvična 

Ve středu 9. dubna 2025 za námi přijel DOCTOR 

DANCER. Kdo to je? Hádejte!!! 

Od 13 hodin učil děti různé taneční prvky, čerpal i 

ze street dance. Děti zachraňovaly naši planetu, 

bojovaly s pavouky, s Mozkounem... Ale vše dobře 

dopadlo a byli jsme zachráňeni. 

Na závěr ukázaly děti rodičům, co vše se naučily, 

a také si s nimi zatancovaly. A zlatá tečka 

nakonec? Tanec APT. Všichni jsme si odpoledne 

moc užili. Tak zase někdy příště..... 

 
 

 Věra Valentová a Petra Králová 

 

Velikonoční tvořivé odpoledne s rodiči 

V úterý 15. dubna 2025 jsme se začali ve školní družině připravovat na Velikonoce. Pomohli 

nám rodiče dětí. Přinesli si proutky, mašle...  Pletly se pomlázky, vybarvovala se sádrová 

vajíčka, zdobila se dřevěná vyřezávaná vajíčka barevnými bambulkami a vyráběl se zajíček 

z  látky. 
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„Jak se ta pomlázka plete?“... „Svaž si 8 proutků, rozděl na 4 a 4 

proutky, vezmi první proutek ze čtveřice ....“ Práce nám šla od ruky, 

pomlázek přibývalo. Rodiče i děti byli moc šikovní, pomlázky, 

vajíčka a zajíčci se mám povedli. A teď už mohou být Velikonoce!!! 

Jsme připraveni. 

Tak zase za rok!!! Přejeme všem krásné Velikonoce!!! 

 

Věra Valentová a Petra Králová 

 

Beseda o agrochovu Sobotka ve školním klubu 

O velikonočním týdnu, v Šedivé úterý 15. dubna 2025, 

jsme si ve školním klubu uspořádali besedu s paní Ing. 

Michaelou Procházkovou. 

Celá beseda byla provázena velmi zajímavým povídáním 

o společnosti Agrochov Sobotka a.  s. Děti se 

dozvěděly o chovu jatečných zvířat, o  rostlinné a 

živočišné výrobě a také o zahradě a farmářském 

obchůdku. V průběhu besedy jsme zhlédli i několik 

zajímavých videí, kde měly děti možnost vidět z ptačí perspektivy samotné žně a mohly 

sledovat zemědělské stroje při práci. Nechyběla ani poznávací soutěž, kde se děti dle 

semínek snažily uhodnout, o jaký druh obilí se jedná. 

Na závěr si vyluštily křížovku, kde si mohly své znalosti prověřit. A jako "třešničkou na dortu" 

pro ně bylo ocenění paní Procházkovou, kdy byly obdarovány krásnými dárečky od Agrochovu 

Sobotka a. s. 

Paní Procházkové patří veliké díky za to, jak si vše pro nás připravila. Moc jsme si to užili.  

Bronislava Vodičková 

Veselé Velikonoce 

 

Přejeme všem krásné Velikonoce!!!  

Věra Valentová a Petra Králová 
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Okresní kolo ve stolním tenise - kategorie III 

Ve čtvrtek 20. března 2025 se na první jarní den vypravila skupina žáků 6.–7. 

ročníku v doprovodu pedagogické asistentky Šárky Ječné do Nové Paky, aby reprezentovali 

naši školu na okresním kole turnaje ve stolním tenise v kategorii mladších žáků. Turnaje se 

zúčastnily celkem čtyři školy, ale i tak se mohlo hrát ve dvou skupinách po čtyřech druž-

stvech. Některé školy totiž postavily dvě družstva a domácí dokonce hned tři družstva. 
 

 

Přehled výsledků:  

Skupina A 1. 2. 3. 4. Skóre Body Umístění 

1. ZŠ Sobotka  1:6 0:7 3:4 4:17 0 4. 

2. ZŠ Jičín, 17. listopadu A 6:1  2:5 1:6 14:7 2 2. 

3.  ZŠ Lázně Bělohrad A 7:0 5:2  5:2 17:4 3 1. 

4.  ZŠ N. Paka, Husitská A 4:3 1:6 2:5  7:14 1 3. 

 

Skupina B 1. 2. 3. 4. Skóre Body Umístění 

1. ZŠ Jičín, 17. listopadu B  7:0 7:0 7:0 21:0 3 1. 

2. ZŠ Lázně Bělohrad B 0:7  2:5 3:4 5:16 0 4. 

3.  ZŠ N. Paka, Husitská B 0:7 5:2  4:3 9:12 2 2. 

4.  ZŠ N. Paka, Husitská C 0:7 4:3 3:4  7:14 1 3. 
 

Čtvrtfinále 

ZŠ Lázně Bělohrad A - ZŠ Lázně Bělohrad B 7:0 

ZŠ Jičín, 17. listopadu B - ZŠ Sobotka 6:1 

ZŠ Nová Paka, Husitská A - ZŠ Nová Paka, Husitská B 7:0 

ZŠ Nová Paka, Husitská C - ZŠ Jičín, 17. listopadu A 0:7 
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Utkání o 5.-8. místo 

ZŠ Lázně Bělohrad B - ZŠ Sobotka 1:6 

ZŠ Nová Paka, Husitská B - ZŠ Nová Paka, Husitská C 5:2 

ZŠ Sobotka - ZŠ Nová Paka, Husitská B 5:2 

ZŠ Lázně Bělohrad B  - ZŠ Nová Paka, Husitská C 4:3 
 

 

 

Semifinále 

ZŠ Lázně Bělohrad A - ZŠ Jičín, 17. listopadu B 6:1 

ZŠ Nová Paka, Husitská A - ZŠ Jičín, 17. listopadu A 2:5 
 

Utkání o 3. místo 

ZŠ Nová Paka, Husitská A - ZŠ Jičín, 17. listopadu B 2:5 
 

Finále 

ZŠ Lázně Bělohrad A - ZŠ Jičín, 17. listopadu A 5:2 

Naše škola byla nalosována do velmi silné skupiny A, ve které 

byly zastoupeny A týmy všech čtyř škol. Naši žáci i přes velké 

nasazení ale nedokázali získat v tak těžké konkurenci ani bod. 

Ve čtvrtfinále poté hladce podlehli B týmu ZŠ Jičín, 17. listo-

padu, a museli se tak spokojit s bojem o celkové 5.-8. místo. 

První krok k lepšímu umístění udělali kluci hned v následujícím 

utkání, kdy zvítězili 6:1 nad B týmem ZŠ Lázně Bělohrad. 

A  když porazili i B tým ZŠ Nová Paka, Husitská v poměru 5:2, 

mohli se radovat alespoň z konečného 5. místa. 

Naši školu reprezentovali Adam Ječný, Jakub Škaloud, Bryan 

Tomášů a Šimon Konečný. Chlapcům gratulujeme k dosaženému výsledku a děkujeme za re-

prezentaci školy. 

          Radek Štaff  



26 

Starší žáci ovládli okresní kolo turnaje ve stolním tenise  

Okresní kolo ve stolním tenise, které se konalo ve sportovní hale ZŠ Husitská v Nové Pace 

v úterý 25. března 2025, přineslo strhující souboje a napínavé momenty. Z pověření OR AŠSK 

Jičín se turnaje zúčastnily základní školy z celého okresu (celkem 8 škol), avšak největší 

slávu si nakonec odvezli reprezentanti ZŠ Sobotka! 

 

Nezastavitelná jízda za vítězstvím! 

Během základní skupiny naši hráči neztratili ve dvou zápasech ani bod a s třetím soupeřem 

(ZŠ Komenského Nová Paka) podlehli v rozdílu o pouhý jeden set.  
 

Přehled výsledků: 

Skupina A 1. 2. 3. 4. Skóre Body Umístění 

1. ZŠ Nová Paka, Husitská B  2:5 1:6 0:7 3:18 0 4. 

2. ZŠ Nová Paka, Komenského 5:2  6:1 4:3 15:6 3 1. 

3.  ZŠ Lázně Bělohrad  6:1 1:6  0:7 7:14 1 3. 

4.  ZŠ Sobotka 7:0 3:4 7:0  17:4 2 2. 

 

Skupina B 1. 2. 3. 4. Skóre Body Umístění 

1. ZŠ Nová Paka, Husitská A  3:4 4:3 6:1 13:8 2 2. 

2. ZŠ Jičín, 17. listopadu 4:3  2:5 6:1 12:9 2 3. 

3.  ZŠ Jičín, Husova 3:4 5:2  7:0 15:6 2 1. 

4.  ZŠ Cerekvice nad Bystřicí 1:6 1:6 0:7  2:19 0 4. 

 

Čtvrtfinálový duel svedli se ZŠ Jičín, 17. listopadu. Po vcelku vyrovnaném duelu nakonec kluci 

postoupili po výsledku 5:2. V semifinále je čekal těžký soupeř ze ZŠ Jičín, Husova. Byla to 

opravdu vyrovnaná bitva a po nejtěsnějším vítězství 4:3 jsme se mohli radovat z postupu do 

finále. Rozhodující zápas byl plný dramatických výměn, ale naši borci nakonec dokázali zvítě-

zit 5:2 na zápasy a zaslouženě si odvezli zlaté medaile! 
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Čtvrtfinále 

ZŠ Jičín, Husova – ZŠ Nová Paka, Husitská B 7:0 

ZŠ Jičín, 17. listopadu – ZŠ Sobotka 2:5 

ZŠ Nová Paka, Komenského – ZŠ Cerekvice nad Bystřicí 6:1 

ZŠ Lázně Bělohrad – ZŠ Nová Paka, Husitská A 1:6 
 

Utkání o 5. - 8. místo 

ZŠ Lázně Bělohrad – ZŠ Cerekvice nad Bystřicí 3:4 

ZŠ Nová Paka, Husitská B - ZŠ Jičín, 17. listopadu 0:7 

ZŠ Jičín, 17. listopadu – ZŠ Cerekvice nad Bystřicí 1:6 

ZŠ Lázně Bělohrad – ZŠ Nová Paka, Husitská B 4:3 
 

Semifinále 

ZŠ Sobotka – ZŠ Jičín, Husova 4:3 

ZŠ Nová Paka, Husitská A - ZŠ Nová Paka, Komenského 4:3 
 

Utkání o 3. místo 

ZŠ Nová Paka, Komenského – ZŠ Jičín, Husova 3:4 
 

Finále 

ZŠ Sobotka - ZŠ Nová Paka, Husitská A 2:5 

 

Díky tomuto úspěchu postupuje ZŠ Sobotka do krajského kola, kde se naši hráči 9. dubna 

2025 v Hostinném pokusí navázat na skvělé výkony a reprezentovat školu i celý okres na vyšší 

úrovni. 

Naši školu skvěle reprezentovali Josef 

Kverek, Petr Škaloud, Josef Pažout 

a Mário Šarközy, kteří se již od prv-

ních zápasů prezentovali výbornou 

technikou, precizní hrou a týmovým du-

chem. Klíčem k úspěchu bylo nejen in-

dividuální nasazení každého hráče, ale 

také skvělá čtyřhra a vzájemná pod-

pora v týmu. 
 

Gratulujeme našim žákům a děkujeme 

jim za skvělou reprezentaci školy!  

          Mgr. Daniel Krejčík  
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Krajské kolo ve stolním tenise - kategorie IV 

 

Po vítězství v okresním kole čekal na naše úspěšné stolní tenisty opravdový svátek. Postup 

do krajského kola byl totiž pro naše žáky největším dosavadním sportovním úspěchem, a tak 

se na krajské kolo turnaje ve stolním tenise moc těšili. Uskutečnilo se ve středu 9. dubna 

2025 v Městské sportovní hale v Hostinném, kde se na 16 stolech odehrály souběžně hned 

čtyři turnaje. Kromě starších žáků zde měli krajské kolo také mladší žáci, starší žákyně 

a  mladší žákyně. Organizačně to tedy bylo dosti náročné, ale musím pořadateli vyseknout 

poklonu, neboť vše bylo perfektně nachystané a turnaj měl opravdu spád. 

 

Naši chlapci bojovali s vysokým nasazením a 

postupně poznávali, že síla soupeřů a kvalita hry je již na zcela jiné výkonnostní úrovni. Byla 

to pro kluky především obrovská zkušenost a možnost poměřit se s těmi nejlepšími stolními 

tenisty v celém kraji. V součtu výsledků to sice stačilo jen na nepopulární bramborovou me-

daili, ale i tak je to obrovský úspěch, že naše škola v této soutěži mohla reprezentovat celý 

okres Jičín. Zároveň si cením i toho, že s každým soupeřem, s kterým kluci prohráli, vždy 

dokázali zaznamenat jeden vítězný duel! 
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Přehled výsledků: 

Název školy 1. 2. 3. 4. 5. Skóre Body Umístění 

1. ZŠ Gutha Jarkovského, Kostelec n. O.  4:3 4:0 4:1 4:0 16:4 8 1. 

2. Krkonošské gymnázium a SOŠ Hostinné 3:4  4:1 4:1 4:1 15:7 6 2. 

3. ZŠ a MŠ Berhartice 0:4 1:4  4:1 4:1 9:10 4 3. 

4. ZŠ Sobotka 1:4 1:4 1:4  4:1 7:13 2 4. 

5. ZŠ Broumov, Masarykova 0:4 1:4 1:4 1:4  3:16 0 5. 

 

Našim stolním tenistům děkuji za výbornou reprezentaci školy a přeji jim mnoho dalších 

sportovních úspěchů. Chtěl bych také poděkovat naší pedagogické asistentce Šárce Ječné, 

která nás na turnaj dopravila osobním vozem, což nám velmi pomohlo. Přesun na turnaj s  vy-

užitím veřejné dopravy by byl totiž komplikovaný a zdlouhavý. 

 

Naši školu reprezentovali: Josef Kverek (8. B), Mário Šarközy (9. A), Josef Pažout a Petr 

Škaloud (oba 9. B). 

Radek Štaff 
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Dějepisná exkurze v Kutné Hoře 

Dne 23. dubna se třídy 7. B a 7.A zúčastnily dějepisné exkurze v Kutné Hoře. Navštívili jsme 

chrám sv. Barbory, který je postavený v gotickém stylu. Jedná se o pětilodní katedrálu. 

Chrám je zapsaný od roku 1995 na Seznam světového dědictví UNESCO. Stavba působí nád-

herně. Po návštěvě chrámu pokračovala exkurze kolem Jezuitské koleje a kolem sousoší 

světců, a to až k Českému muzeu stříbra – k Hrádku, kde mě nejvíce zaujal 3D model dolů. 

Z muzea jsme se vydali ke kamenné kašně a následně na náměstí, kde jsme měli rozchod. 

Exkurze mě bavila, bylo to zajímavé.  

         Roman Šouta, 7. B 

 

Pořad o nezávislosti proti drogám 

Naše třída 7. B se zúčastnila pořadu o drogách. Nebyl to typický povídací program. Aktivně 

jsme se zapojili. Vyzkoušeli jsme si, jak drogově závislí přicházejí o své oblíbené věci. Vy-

slechli jsme si příběh o chlapci, který se stal závislým na alkoholu a drogách a postupně 

o  všechno přišel. Malovali jsme abstraktní umění. Svá díla jsme si poté navzájem hodnotili 

a  říkali si, jaké z toho máme pocity.  

Roman Šouta, 7. B 
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Chemie je věda… 

Chemie je věda, která málokoho nadchne, ale je to škoda, 

protože když si k ní najdete cestu a necháte se jí unášet, 

nebudete litovat. Já měla to štěstí, že mě chemie, díky paní 

učitelce Pipkové, tak moc okouzlila. Proto jsem si nemohla 

nechat ujít ani chemickou olympiádu, na kterou mě i Šimona 

celou tu dobu pečlivě připravovala a doprovázela. 

V okresním kole na Gymnáziu v Nové Pace jsme proti sobě 

stáli pouze čtyři, ale i přesto jsme se nenechali rozházet 

a  šli do toho naplno. Jako první jsme řešili teoretickou 

část, která byla díky různým křížovkám, hádankám a situa-

cím z reálného života velice zábavná, ale i naučná. Druhá 

polovina se odehrávala v chemické laboratoři se všemi těmi 

pomůckami, jako jsou chemický plášť, rukavice a brýle. Bylo 

to jako splněný sen. Naším úkolem bylo pořádně prozkou-

mat zadané látky a pomocí toho zjistit jejich skrytý název. To bylo pro mě něco naprosto 

nového a nesmírně vzrušujícího, protože jsem většinu času nevěděla, co mám dělat, ale ta-

mější paní učitelka byla velice milá a nenechala mě na holičkách.       

V krajském kole konaném na univerzitě v Hradci Králové to bylo ještě zajímavější. Bylo nás 

tu mnohem více, a tak si nás museli rozdělit do dvou skupin tak, aby jedna psala teorii a druhá 

šla do laboratoře. V tomto kole bylo samozřejmě všechno mnohem těžší a laboratoř zase 

mnohem propracovanější. Moc jsem si ale obě kola olympiády s paní učitelkou Pipkovou užila 

a jsem nesmírně vděčná za tento zážitek, na který nikdy nezapomenu. Jsem ráda i za to, 

že jsem se mohla podívat na gymnázium a už takhle brzy i na vysokou školu. 

A pokud byste se chtěli olympiády také zúčastnit a baví Vás, tak neváhejte a zkuste to. 

Paní učitelka bude určitě velice ráda a nebojte, neukousne Vás.        

Lucie Jechurová, 9. B 

 

Návštěva školky 

9. 3. 2025 jsme celá 5. A šli do školky do třídy Broučků. S sebou jsme si vzali naše hry, které 

jsme si vyrobili při pracovních činnostech a také naše vyrobené komiksy o Lakomé Barce. 

Když jsme si sedli, tak nám pár školkáčků ukázalo a představilo některé knihy, které si při-

nesli z domova a které mají rádi. Pak jsme vytáhli my své hry a komiksy a hráli si se školkáčky. 

Na závěr jsme jim předvyrobili takové panáky ze čtvrtky, ke kterým si pak měli přidělat ruce 

a udělat z nich školáky. Ve školce jsme si to moc užili a já si myslím, že i školkáčci. :) 

Anna Adamová, 5. A 
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Nejnebezpečnější zvířata světa 

Nejnebezpečnější zvířata světa, tak se jmenuje kniha, 

kterou vám chci představit. Má 112 stran a ukáže vám 26 

nejjedovatějších a nejnebezpečnějších živočichů světa. 

Na konci knihy také najdete kvíz a malý slovníček. 

Mně se kniha velmi líbila a je také dobrá na různé referáty 

a zajímavosti. Představí vám spíše cizokrajná zvířata. 

U  každého živočicha naleznete charakteristiku jeho hlav-

ních znaků a  spoustu informací o způsobu života, techni-

kách boje a o míře jeho nebezpečnosti. Ale  přečtěte si 

to sami a směle se vydejte do světa těch nejdivočejších 

predátorů, nejnebezpečnějších hadů a nejjedovatějších 

medúz. 

Anna Adamová, 5. A 

 

Paní zástupkyně Ing. Marcela Pipková  

Paní zástupkyně zaznamenala jako učitelka svých žáků v tomto vydání našeho časopisu neví-

daný úspěch na poli chemie, a to po dlouhých 23 letech, a tak se naše redaktorka Tereza 

Podhajská (6. B) vydala za paní zástupkyní a zjistila několik zajímavostí. Přečtěte si krátký 

„medailon“. 

Paní zástupkyně pochází z Rakovníka a má dvě děti, holku a kluka. Učila nejdříve v Praze, ale 

teď se jí líbí na naší škole v Sobotce. A co má ráda? Ráda jezdí na kole, ale raději chodí 

pěšky, upoutal ji hrad Křivoklát, který se nachází v jejím rodném kraji. Z květin miluje např. 

orchideje a růže. Přestože učí už 23 let, stále ji to moc baví. Učí hlavně chemii a matematiku. 

Na závěr našeho rozhovoru se paní zástupkyně zmínila, že tenhle školní rok vnímá z hlediska 

mezilidských vztahů jako nejhorší. Určitě k tomu přispívají sociální sítě, ale přesto si myslí, 

že mobilní telefon je dobrý pomocník😊!“ 

Tereza Podhajská a Hannah Konečná, 6. B 
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